

negotiable[ni'gəʊʃiəb(ə)] *a*

- 1) *юр., фин.* могущий быть переуступленным, купленным, проданным
 not negotiable = non-negotiable
 negotiable securities - оборотные ценные бумаги
 negotiable instrument - а) оборотный документ; б) *амер.* оборотный кредитно-денежный документ
 negotiable document - оборотный документ
 negotiable copy - действительный экземпляр; экземпляр документа, могущий служить предметом сделки
 - 2) могущий быть предметом торга, переговоров, взаимных уступок
 these principles are not negotiable - эти принципы не могут быть предметом обсуждения; этими принципами мы никогда не поступимся
 the amount of compensation is negotiable - о сумме компенсации нужно /можно/ договориться
2. проходимый, доступный (о дорогах, вершинах)
 the path was negotiable - по тропинке можно было пройти

negotiable

Oxford Advanced Learners Dictionary 8th Ed.

ne-go-ti-able [negotiable] *BrE* [ni'gəʊʃiəbl] ^m *NAmE* [ni'gouʃiəbl] ^m *adjective*

1. that you can discuss or change before you make an agreement or a decision
 - The terms of employment are negotiable.
 - The price was not negotiable.
2. (*business*) that you can exchange for money or give to another person in exchange for money
Opp: ↑non-negotiable

negotiable

Longman DOCE 5th Ed. (En-En)

ne-go-ti-a-ble /ni'gəʊʃiəbəl, -fə- \$ -'gou-/ *BrE* ^m *AmE* ^m *adjective*

1. an offer, price, contract etc that is negotiable can be discussed and changed before being agreed on **OPP non-negotiable** :
 - Part-time barman required. Hours and salary negotiable.
 - The price is not negotiable.
2. a road, path etc that is negotiable can be travelled along:
 - The road is only negotiable in the dry season.
3. *technical* a cheque that is negotiable can be exchanged for money

negotiable

Freakuency Pack

12500 **10617**^{MCW}
 15000 **11398**^{COCA}
 RANGE: **9k** **NEGOTIABLE** ⁴⁷⁸
 negotiable ³⁷⁸
 nonnegotiable ¹⁰⁰
 COCA 500k Unlemmatized
³²⁸ **37407**³⁷⁸ *jj*